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Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 6 

VI Posiedzenie w dniu 28 lutego 2019  

Obrady rozpoczęto 28 lutego 2019 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:03 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków – lista obecności stanowi załącznik nr. 1. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Wojciech Adamczewski 

3. Włodzimierz Drótkowski 

4. Sławomir Grzelczyk 

5. Anna Jaworska 

6. Gabriela Kasperska 

7. Wiesław Kasperski 

8. Rafał Klem 

9. Krzysztof Łączny 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

 

1. Otwarcie sesji. 

Na wstępie Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych - Rada jest 

władna w podejmowaniu uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Porządek sesji został radnym przesłany w terminie i nie ma obowiązku odczytywania go. 

Uwag nie było. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady. 

Przewodniczący przekazał, że zapoznał się z protokołem i wiernie odzwierciedla przebieg 

sesji. Jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z V sesji Rady..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir 
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Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Pisma, które wpłynęły do Biura Rady są do wglądu w biurze. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Włodzimierz Drótkowski 

- Małgorzata Adamczak 

- Sławomir Grzelczyk 

 

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Drótkowski zapytał o punkt dotyczący 

subregionalnego zjazdu burmistrzów oraz spotkania z Konserwatorem Zabytków. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że co roku odbywają się takie spotkania i omawiane są tam 

bieżące sprawy i problemy samorządów. Natomiast z Konserwatorem Zabytków omówiono 

problemy jakie występują w Gminie Śmigiel przy zabytkach 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał o szkolenie Zastępcy Burmistrza na kandydatów do 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że zastępca uczestniczył w takim szkoleniu, tak by w przypadku 

problemów w tym zakresie był też przeszkolony i mógł uczestniczyć w ich rozwiązywaniu. 

 

7. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było. 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski, i wyjaśnił, że ulega 

zmianie plan dochodów i wydatków. 

 

Dochody 

Dział 852 Pomoc społeczna oraz dział 855 Rodzina -  zmiana klasyfikacji budżetowej 

uzyskiwanych dochodów na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

 

Wydatki  

a) Rozdział 75818 – rezerwy ogólne i celowe – zmniejszenie o kwotę 7.740,00 zł 

rezerwy ogólnej w związku z zabezpieczeniem wkładu własnego na udział w 

programie „Umiem pływać”  

b) Dział 801 – Oświata i wychowanie oraz 854 Edukacyjna Opieka Wychowawcza: 

 przeniesienia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na wniosek kierowników 

jednostek  
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c) Rozdział 85230 - Pomoc w zakresie dożywiania – przeniesienia pomiędzy 

paragrafami na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. 

d) Rozdział 85504 – Wspieranie rodziny – zmiany pomiędzy paragrafami na wniosek 

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. 

e) Rozdział 92109 Domy i Ośrodki kultury, świetlice i kluby – zmiany pomiędzy 

paragrafami w ramach Funduszu Sołeckiego oraz zmiany w planie wydatków 

związanych z zakupem energii. 

f) Rozdział 92120 – Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – zwiększenie 

wydatków o kwotę 6.000 zł w związku z zabezpieczeniem planu na wydatki związane 

z zakupem energii. 

g) Rozdział 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej: zmiany pomiędzy 

rozdziałami i paragrafami w związku z aktualizacją planu wydatków. 

h) Rozdział 92695 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 7.740 zł na realizacje 

programu „Umiem pływać” Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

 

Opinia Komisji Finansowo-gospodarczej jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2019.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir 

Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

 

Uchwała nr VI/84/2019 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2019 została podjęta w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu.  
 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019-2029. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski, i wyjaśnił, że zgodnie ze 

zmianami w uchwale budżetowej dokonano  zmiany w zakresie przedsięwzięcia pn. 

Rewitalizacja pomieszczeń i otoczenia Centrum Kultury w Śmiglu. Uaktualniono limit 

zobowiązań na to zadanie. 

 

Opinia Komisji Finanoswo-Gospodarczej jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2019-2029. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir 

Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

 

Uchwała nr VI/85/2019 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel na lata 2019-2029 została podjęta w obecności 14 radnych uczestniczących w 

głosowaniu.  
 

3) przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2019. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Kamil Dworczak – pracownik Urzędu.  Obowiązująca od 

1 stycznia 2012 roku nowelizacja ustawy o ochronie zwierząt zobowiązała gminy do opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz do zapobiegania bezdomności zwierząt. Rozwiązywanie 

tych problemów jest w świetle ww. ustawy zadaniem własnym gminy. Ustawa nakłada na 

gminę konkretne zadania związane z opieką nad zwierzętami oraz zobowiązuje do 

zaplanowania środków finansowych na ich realizacje w budżecie gminy. Działanie te 

samorząd prowadzi w oparciu o uchwalany corocznie do 31 marca przez radę gminy 

stosowny program. Zgodnie z art. 11a ww. ustawy przygotowany został projekt Gminnego 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w Gminie Śmigiel na rok 2019 i przesłany do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi 

weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona 

zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez umieszczenie projektu programu na stronie 

internetowej urzędu gminy z informacją o możliwości zaopiniowania w określonym terminie, 

oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze gminy. Podczas 

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska radni wskazali aby w pkt. 6 

uchwały zamiast nr działki wskazać ulicę a w pkt. 8 podać nr działki. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2019.. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir 

Jan Szudra, Beata Żyto 
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NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

Uchwała nr VI/86/2019 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na 

rok 2019 została podjęta w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu.  

 

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek działających pod firmami: Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. oraz Zakład Wodociągowo-

Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o.  

 

Zastępca Burmistrza przekazał, że zasadniczą przesłanką uzasadniającą wszczęcie procesu 

połączeniowego jest dążenie do skupienia wszystkich zadań wykonywanych przez obie spółki 

w ramach jednego podmiotu. Prowadzenie działalności gospodarczej w ramach jednej struktury 

gospodarczej umożliwi uzyskanie oszczędności w bieżącym zarządzaniu połączoną spółką, zwiększy  

jej rentowność, pozwoli obniżyć koszty ogólnego zarządu, a co za tym idzie także poprawić 

konkurencyjność. W perspektywie czasu skutkiem połączenia będzie usprawnienie oraz zwiększenie 

efektywności zarządzania w związku z uproszczeniem istniejących struktur, co przyczyni się do 

umocnienia pozycji rynkowej powstałego z połączenia podmiotu. Na skutek połączenia ulegnie też 

wzmocnieniu pozycja negocjacyjna połączonych spółek. 
Przewodniczący Rady dodał, że sprawa omawiana była na posiedzeniu wspólnym wszystkich 

komisji Rady. Propozycja połączenia spółek została omówione przez Kancelarię 

Jerzmanowski, wyjaśniono wątpliwości.  

Radny Wojciech Adamczewski dodał, że dla pracowników i ich rodzin jest to bardzo ważna 

uchwała i należałoby dodać coś więcej. Trzeba wspomnieć o zamówieniach in-house, o 

zamówieniach zewnętrznych oraz o sprawach pracowniczych bo wiele osób jest 

zainteresowanych. 

Zastępca wyjaśnił, że fuzja przejmuje wszystkich pracowników ze wszystkimi im 

przysługującymi prawami. Jeśli chodzi o pozostałe sprawy to wyjaśnił je Prezes Spółek 

Tomasz Pawlak. Kancelaria przedstawiła kwestię połączenia spółek, pracownicy przechodzą 

z wszystkimi prawami im przysługującymi. Pozostaje jedynie kwestia nagród jubileuszowych 

ale to nie jest temat na tą chwilę. 

Jeśli chodzi o in- house to po fuzji możemy łączyć obroty dwóch spółek i zwiększamy granice 

10 %. Często potrzeba jest zrobić coś szybko i szukanie wykonawcy zewnętrznego może być 

problemem. Pozostaje wówczas in-house. Jeśli chodzi o stratę, która ma spółka to jak już 

omawiano na wspólnym wynika to z likwidacji środka trwałego jakim była kotłownia 

przyjęta aportem do spółki. Trzymanie na siłę kotłowni było nieracjonalne, a likwidacja 

środka trwałego spowodowało stratę. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy była już rozmowa z pracownikami w tym 

temacie. 

Prezes wyjaśnił, że dopiero po podjęciu decyzji może to zrobić, poza tym na chwilę obecną 

nie ma o czym z pracownikami rozmawiać. 

Radny Sławomir Grzelczyk dodał, że należy też tu wspomnieć, że na wspólnym posiedzeniu 

poruszono kwestię dlaczego tak naprawdę powstał Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny. 

Otóż aby otrzymać dofinansowanie z Narodowego Funduszu dotację musiał być taki zakład. 
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Tak naprawdę dziś spółki robią to samo. A by nie było skrośnego finansowania trzeba jasno 

wskazać co kto będzie robił, ale tak jak to prezes mówił to nie jest temat na teraz. 

Przewodniczący Rady dodał, że kancelaria przygotowała analizę dotyczącą połączenia spółek 

na podstawie danych i informacji rzeczowych. Szczegóły fuzji zostaną określone odrębną 

uchwałą. Fuzja spółek nie rodzi żadnych skutków finansowych dla Gminy Śmigiel. 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek działających pod firmami: Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. oraz Zakład Wodociągowo-

Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, 

Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk 

NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

Uchwała nr VI/87/2019 w sprawie wyrażenia zgody na połączenie spółek działających 

pod firmami: Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu sp. z o.o. oraz 

Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. została podjęta w obecności 14 

radnych uczestniczących w głosowaniu. 
 

5) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi Wojewody 

Wielkopolskiego na uchwałę Rady Miejskiej Śmigla Nr XLIV/335/18 z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi Nietążkowo. 

 

Projekt Uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla i przekazał, że uchwała dotyczy 

przekazania skargi. Uchwała, której dotyczy skarga została podjęta i w ciągu 30 dni 

wojewoda nie wszczął żadnego postępowania uznając, że wszytko jest w porządku i teraz 

wojewoda wykorzystuje swój środek jakim jest skarga na uchwałę. Wojewoda uznał, że 

mamy w swoich terenach wystarczające strefy inwestycyjne, a w związku z planowaną 

budową S5 wyznaczyliśmy tereny objęte właśnie tym studium. Podtrzymujemy oczywiście 

nasze stanowisko i uważamy, że nasze studium jest zgodne z przepisami. 

 

Opinia Komisji Finansowo-Gospodarczej, Spraw Społecznych i Rolnictwa, Rzemiosła i 

Ochrony Środowiska jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi Wojewody 

Wielkopolskiego na uchwałę Rady Miejskiej Śmigla Nr XLIV/335/18 z dnia 28 marca 2018 r. 
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w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Śmigiel w obrębie wsi Nietążkowo..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak-Puk, Wojciech Adamczewski, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir 

Grzelczyk, Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, 

Mirosław Józef Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir 

Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Anna Jaworska 

 

Uchwała nr VI/88/2019 sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu skargi Wojewody Wielkopolskiego na uchwałę Rady 

Miejskiej Śmigla Nr XLIV/335/18 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie uchwalenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel w 

obrębie wsi Nietążkowo została podjęta w obecności 14 radnych uczestniczących w 

głosowaniu. 
 

9. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Nie było. 

 

10. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania. 

Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź na złożoną interpelację. Odpowiedź stanowi zał. 

nr 5. Dodał, że nie jest to droga dojazdowa jak wskazano w piśmie. Jest to bardzo potrzebne i 

nie jest ważne czy jest to 1 m czy 3 m drogi do przebudowy. Dodał, że uczestniczył w 

spotkaniach z wykonawcą i wszystko idzie w dobrym kierunku. 

 

11. Wolne głosy i informacje. 

Kolejna sesja planowana jest na 28 marca. Jednakże do Biura rady wpłynęło pismo z 

kancelarii sejmu dotyczące zaopiniowania projektu ustawy o ochronie zwierząt oraz innych 

ustaw. Pismo przekierowano tematycznie na posiedzenie Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i 

Ochrony Środowiska W piśmie wskazano termin udzielenia odpowiedzi 21 marzec. 

Złożyliśmy pismo o przesuniecie terminy tak by na sesji 28 marca zająć stanowisko w tym 

temacie. Jeżeli kancelaria Sejmu nie przychyli się do przesunięcia terminu sesja będzie 

musiała odbyć się w terminie wcześniejszym. O terminie wszyscy zostaną poinformowani. 

Radny Grzelczyk Sławomir zapytał o drogę do Olszewa, drogę powiatową. Sprawa dotyczy 

ścinki pobocza od Starego Bojanowa do granicy powiatu. Nie ma tam chodnika a padający 

deszcz płynie drogą a nie cieknie do rowów. Trzeba tym się zająć ponieważ zagraża to 

bezpieczeństwu. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał o wyniki przetargu na rozbudowę przedszkola. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że wszystkie informacje dotyczące przetargów są dostępne na 

stronie internetowej Gminy i można tam zajrzeć. Obecnie firma, która złożyła 
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najkorzystniejszą ofertę musi uzupełnić dokument i wszystko idzie w dobrym kierunku. 

Warto dodać, że oferta mieści się w kwocie zaplanowanej w budżecie i to jest ważne. 

 

12. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący podziękował obecnym i zakończył posiedzenie. 

 

 

 

  

   Przewodniczący 

   Rady Miejskiej Śmigla 

   Wiesław Kasperski 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Justyna Rzepecka 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


